
PRYČ  SE  STRACHEM

Lidská  hloupost,  strach,  chudoba  i  hamižnost,  předsudky  a 
samozřejmě  i  závislosti  jsou  metlou  i  komoditou  lidstva.  
Vycházejí často z přirozených pohnutek daných člověku, ale tou 
METLOU i KOMODITOU jsou.

Hloupost lidskou zneužíval  jakýkoli  obchodník  od  nepaměti, 
když chtěl prodat kůži z bobra a byla to kůže kočky :) A nebo slídu 
vydával za zlato...:) Hlupák koupil a druhý se obohatil....
Hloupost  společenská  pramenila  i  z  neznalosti,  takže  mnohé 
náboženské kulty mající snahu OVLÁDAT mohly zneužít svých 
poznatků přírody, poznatků rituálů i extatického vytržení s trochou 
divadla k manipulaci s lidmi. Kus od kusu :) Šaman i v moderním 
pojetí  není  jen  guru,  ale  i  zručný  manipulátor.  V  jakémkoli 
náboženství k tomuto může docházet a nepoctivost s léčkou na 
hlupáky nebo naivní se může konat kdekoli.

Strach je něco co pronásleduje obecně život od nepaměti. Snaha 
si zachovat život, vyhnout se střetu s neznámým ... V přírodě to 
vidíme  dnes  a  denně,  když  před  námi  prchají  zajíci  :)))  Ale 
prohnaný člověk se svým frontálním lalokem dokázal  vymyslet 
důmyslné způsoby, jak se strachem pracovat, jak jej generovat, jak 
jej potlačovat a formovat a jak strachem ovládat jiné....  Bojí se 
někdo? Jak se brání? Má strach o zaměstnání a je schopen jiné 
pomlouvat, aby ho nepropustili? Má strach o život a tak obětuje 
jiné?  Má  strach  o  sebe  a  tak  donáší?  Propadá  úzkosti  a 
zmatkům...?  Propadá  kolapsu  svého  svědomí  a  je  mučen 
přecitlivělostí,  výčitkami  a  nebo  naopak  reaguje  agresivitou  a 
nebo zlobou či pomstou? Strach je VELIKOU metlou, která vede 
k zrůdnostem nejvyššího kalibru a stává se VELIKOU komoditou, 
jak ovládat jiné. Současně se člověk někdy zbytečně mučí strachy, 
úzkostmi,  depresemi  ... A  strach  o  život?  Strach  z  nekončící 



bolesti  těla,  vyčerpanosti  a  pak  skonu....  Strach  o  blízké, 
přátelé...  ? Strach z konečnosti  bytí  a konečnosti  všech atributů 
života?...... To už je kapitola sama o sobě Zde je KOŘEN a 
PODSTATA všeho. Především toho našeho lidského čepýření se 
na tomto kulatém, nádherném i bolestném světě.

Zde  bych  ale  doporučil  jednoho  lékaře  - Krista  Pána  a  jeho 
nekonečnou  Lásku  a  podanou  ruku  směrem  k  těm  co  trpí 
strachem a hříchem....  Ruku, která nás provází údolím bolesti, 
strachu, zmaru i konečnosti... Ruku, která nás je schopna provést i 
ohněm a výhní všeho... a nikdy nesmíme zapomínat, že KRISTUS 
byl a je člověk i Bůh zároveň, nad časem i prostorem. Vnímá naše 
základní potřeby, neprovádí negaci světa! Je LÁSKA, široká jako 
Nil  a  obrovská jako moře a  překonává veškeré naše představy. 
Nekonečně odpouštějící a nekonečně spravedlivý. V žáru i chladu 
bytí se prořezává k nám přes naše bariéry vzdoru a nepochopení. A 
my zde poutníci na tomto světě se vzpouzíme a zapomínáme ladit 
s Jeho akordy a MILOVAT. Milovat navzdory všemu. Žasnout nad 
stvořením našeho Pána.  Vnímat  třeba  kobylku na  stonku trávy, 
mravence na písku, páru co stoupá z lesů a nebo labuť za letu... 
Dívat se, dýchat, žít .... Vše co nám dal Bůh máme.... Naše plíce 
se  hýbají  a  srdce  bije.  Vděčnost,  láska,  úžas  a  obdiv....  Oči 
druhých  nám  ukazují  velikost  Boží  DOBROTY.  Překonejme 
strach a negace, Překonejme..... :)

Chudoba je  metla  lidstva,  nezměrná  bída,  kterou  provázejí  i 
nemoci, existencionální strach, bolest těla i duše ...  Současně je 
vyvolána  přetlakem  těch,  kteří  generují  bezostyšně  velké 
bohatství, bezohledně a cynicky s ním nakládají. Chudoba k sobě 
váže i zaostalost, negramotnost, pověrčivost a devastaci lidského 
ducha.

Hamižnost netřeba  představovat.  Neukojitelný  pocit  hromadění 
majetku,  opojení  materiálními  statky,  silnou  vazbu  na  ně  s 
představivostí co všechno si můžu za ně.... Krásně to zpodobnil 



Moliére v Lakomci .... Není třeba zastírat, že obrázek hrabivého 
Žida není historikům neznámý... Ale tam to zase má jiné 
konotace, které běží linkou k neustálému pronásledování Židů a 
tedy jejich "zajištění se" a stejně tak k jejich omezení ve smyslu 
jiných činností, které nemohli vykonávat, ale jiné zase ano, takže 
v jisté roli obchodníků občas i skončili, protože je sociální systém 
vytěsnil z jiných oborů. Postupem doby samozřejmě pronikali i do 
jiných činností, kde se ukázala jejich nadanost i schopnosti. Ale to 
je jiná kapitola....

Předsudky -  zde  bych  se  pozastavil  především,  protože 
předsudečnost o někom či něčem je neuvěřitelně rozšířená. Lidé 
dají  přednost  řečem  a  dojmům,  než  skutečnosti  samé.  Raději 
stokrát pomluví souseda, diskutéra, než by s ním šli na skleničku a 
nebo poklábosili naživo. Živení špatných obrazů o druhých patří 
žel k občasnému folklóru světa. Zde na Glorii je to skoro typické. 
Tepat  do druhých za  jejich názory,  smýšlení,  víru  ...  Vypouštět 
morový dech do prostoru, vypouštět  anonymně své úchylnosti a 
předsudky  o  všem  možném,  vypouštění  přetlaku  naší 
špinavosti .... Dokázali byste si sednout na lavičku pěkně naživo, 
udělat setkání živých lidí, podat si ruku a v přátelské atmosféře si 
sdělit  ...  já  jsem  ten  a  ten  a  nemyslel  jsem  to  tak  příteli..... 
Opravdu? A nebo nás baví se utápět v předsudcích?

Závislosti -  zde  je  to  jasné  jako  facka.  Něco  co  nás  ovládá, 
neovladatelně vedeme boje a nebo rezignujeme. Můžeme propadat 
hněvu, agresivitě, tabáku, alkoholu, drogám, sexu, pornu, onanii, 
žravosti,  závisti,  pýše,  lenosti,  nevrlosti,  nestřídmosti  všeho 
druhu.... Osobnost to ale dezintegruje, rozmělňuje..... Uvědomuje 
si to člověk? Jak sebe kultivuje? Rezignuje? A nebo hledá hladinu 
přiměřenosti? Kdy rozpozná své závislosti? Rozpozná je? Umí je 
krotit? Pochopí to sám a nebo mu to má být naznačeno? Má být 
formován? Do jaké míry?



Přeji  hodně  odvahy  v  překonání  každodennosti  a  PRYČ  se 
STRACHEM, žijme .... S lidmi i Bohem. V přátelství...
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